

GRØNT OMSTILLINGSFORBUND - ROSKILDE

Referat – bestyrelsesmøde 14.3.2022 kl. 16.30-18.00
Tankerummet, Byens Hus, Stændertorvet

1. Valg af dirigent
Torben blev valgt
2. Valg af referent
Nils tager referat
3. Godkendelse af dagsorden
Dagsordenen godkendt
4. Præsentationsrunde – hvem er vi, og hvad synes vi især er vigtigt for GO og bestyrelsesarbejdet?
*Ulrik, bæredygtigheds- og energichef i BOSj: BOSj har 13.000 lejere i Roskilde Kommune, har klar målsætning om at reducere energiforbrug med 2% årligt. Ulrik har arbejdet der siden 2015. Er gået ind i GO fordi der er mange beboere der gerne vil den grønne omstilling. Vibeke: Vi er verdensmålsskole, og har STEM-uddannelser (elektrikere, vvs mm). Vi har 410 medarbejdere, og rigtig 25-30.000 der uddanner sig over et år. Og trepartsuddannelser, så stor kontakt til virksomheder. Og dannelse er vigtig her.
Gunilla: Arbejder på 13. år med udvikling i Musicon, herunder med cirkulær økonomi. Føler mig også truffet med det vi har gang i her, hvad kan jeg selv gøre – og synes det kræver meget drive.
Nils: Har arbejdet med mange ting, men ikke mindst kapacitetsopbygning i sammenhæng med udviklingsbistand. Ser en særlig mulighed i at vi kan arbejde på tværs af interessegrupper.
Helene: På RUC siden 2012, forsker i grøn omstilling, transportpolitik og energi, på det overordnede plan. Sidder i REO, rådet for energiomstilling, hvor interesseorganisationer sidder.
Cevri: RUC'er, 2. år på cand-merc kandidat studiet, sidder i folkeoplysningsudvalget. Baggrund i kulturel forening, med stort frivilligt engagement.
Torben: Områdedirektør i Danske Bank. Vi er først begyndt at arbejde med grøn omstilling de sidste to år. Vi har grønne ambassadører i alle vores filialer. Er formand for Roskilde Handel, vi vil også ind i det her, men svært at finde ud af hvordan. Og der er 300 butikker at favne. Og dejligt at vi er så forskellige!*
5. Meddelelser
Nils oplyste at han har skrevet til Jonas Paludan og Jeppe Trolle om hvorvidt de støtter at vi hurtigt søger at skabe arrangementer om gas, sol og vind. Jeppe har svaret at det er en god ide.

6. Organisering af bestyrelsesarbejdet – drøftelse af hovedopgaver, form, frekvens og tidspunkter

Bestyrelsen skal holde fokus på helikopterperspektivet. Driftsspørgsmål kan enten håndteres af sekretariat eller sekretariat og forpersoner. Det er ok med e-mail sonderinger efter behov.

Det blev fremhævet at det er vigtigt at vores første aktiviteter går på tværs af domæner og grupper, og understøtter at folk kan tage ansvar. Også fremhævet at vi kan være et sted der samler hvad der sker, og – over tid – skabe et overblik over hvad der foregår.

Rent praktisk er 16.30 et godt mødetidspunkt, forståelse for at vi i starten kommer til at have ”flere møder end godt er”, og måske skal have en årlig frekvens på 8 møder. Fysiske møder foretrækkes, og fint med vekslende sted hos de medlemmer, der har faciliteter. Nils udsender doodle med mødeforslag frem til sommer.

7. Forslag til første events og fundraisingaktiviteter

Bred støtte til at aktualitet og interesse er væsentlige parametre, og at energi – gas, vind, sol etc – er et (alt for) varmt emne. Der var en bekymring for om indledende aktiviteter i høj grad kunne sætte rammer for hvem vi er – så vigtigt at holde paletten åben, og ikke sætse hele butikken på et emne. Vi starter med energi og fødevarer, og det vil i øvrigt være afhængigt af at få tovholdere til at tage slæbet. Nils vender tilbage med detaljer når de er klar.

8. Medie kontakt og eksponering

Forperson og Nils stiller op, og videre diskussion tages senere.

9. Konstituering – valg af forperson og næstforperson

Helene og Gunilla blev valgt som henholdsvis forperson og næstforperson.

10. Sekretariatsleder – hovedopgaver, ansættelse, prokura

Nils blev ansat som ulønnet sekretariatsleder og fik meddelt prokura.

11. Inkorporering af FORA-Roskilde i GO-Roskilde – formål og proces

Cevri, som er formand for FORA Roskilde, redegjorde kort for FORA og forslaget om inkorporering. Nils og Cevri sørger for at tilrettelægge den formelle proces, og søger bestyrelsens tilslutning hertil når der er klarhed om processen.

12. Budget for 2022 – foreløbig drøftelse

Forslaget blev fremlagt men ikke diskuteret i detaljer. Nils oplyste at en anonym giver efter al sandsynlighed vil bidrage med 50.000 kr. til forbundet.

13. Valg af bankforbindelse

Bestyrelsen (uden Torben) besluttede at pris skulle afgøre valget af bankforbindelse, hvilket sekretariatet sørger for.

14. Opgaver inden næste møder

- a. Registrering hos Virk.dk, etablering af bankkonto mv.
- b. Forslag til administration, herunder hvilke tilbud fra DOF vi skal bruge
- c. Udkast til arbejdsprogram
- d. Udarbejdelse af profil og markedsføringsstrategi for GO (logo, website, facebook etc etc.), opgavebeskrivelse og budget
- e. Udkast til fundingstrategi
- f. Udkast til årshjul
- g. Udkast til forretningsorden for bestyrelsen
- h. Udkast til GDPR politik

Listen blev ikke diskuteret i detaljer, sekretariatet arbejder videre med de relevante punkter.

15. Mødeplan (fysisk/virtuelt) frem til juli 2022

Se pkt. 6

16. Evt.

Ingen bemærkninger.

Mødet hævet kl 18.00

/Nils Boesen